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[Henry Christensen.] 
tier en opfordring til den højtærede finans- 
minister om at skabe lovhjemmel for fri- 
tagelse for afgift af 홢 som der står 홢 
홢pelsdyrauktionerne". Det er imidlertid en 
fejl, når der står pelsdyrauktioner. Det, det 
drejer sig om, er auktioner over pelsskind, 
og det vil jeg gerne berigtige ved denne 
lejlighed, således at den højtærede finans- 
ministers tilsagn kommer til at gælde det, 
det rettelig skal være, nemlig auktioner over 
pelsskind. 

Finansministeren (Kampmann): Jeg har 
været opmærksom på trykfejlen. Jeg skal 
nok holde mig fra pelsdyrene og holde mig 
til skindene. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 135 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om til- 
læg til statshusmandsloven. (Gm auktions - 
indkaldelser, typeplaner, ejerskifter, lån til 
el- og vandforsyning m. m.). 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
2584, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
423). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsfor- 
slaget og spørgsmålet om lovforslagets 
overgang til tredje behandling sattes til 
forhandling under ét. 

Udvalgets ordfører (Chr. Rasmussen): 
Udvalget har holdt 5 møder og haft sam- 
råd med landbrugsministeren og finans- 
ministeren. Herunder har landbrugsmini- 
steren stillet et ændringsforslag gående ud 

på, at der efter § 4 indsættes en ny paragraf, 
hvorefter ministeren kan overlade visse 
mindre sager til jordlovsudvalgets afgørelse. 
Det drejer sig om en praksis, der har været 
benyttet i flere år, og som man nu meget 
har ønsket lovfæstet. 

I øvrigt har udvalget drøftet adskillige 
spørgsmål i forbindelse med hele lovgiv- 
ningen om statshusmandsbrug, og der er i 
udvalget opnået enighed med landbrugs- 
ministeren om, at han skal nedsætte en 
hurtigt arbejdende kommission til at under- 
søge visse forhold, der har relation til stats- 
husmandsloven. Der er i betænkningen 
nævnt 5 specielle forhold, der ønskes under- 
søgt. 

Jeg skal ikke her nærmere komme ind 
på de forskellige spørgsmål, der har været 
rejst, men kun på hele udvalgets vegne 
pointere, at det ikke er meningen, at den 
kommission, der ønskes nedsat, skal be- 
skæftige sig med landbrugets forhold som 
helhed. Den skal kun beskæftige sig med 
selve statshusmandsloven, specielt de 5 
nævnte spørgsmål. 

Jeg skal med disse få bemærkninger på 
hele udvalgets vegne anbefale såvel æn- 
dringsforslaget som lovforslaget til ved- 
tagelse. 

Niels Eriksen: Jeg rejste ved første be- 
handling spørgsmålet om at få nedsat en 
hurtigt arbejdende kommission med den 
opgave at gennemgå forskellige spørgsmål, 
der hører under statshusmandsloven, og jeg 
takker den højtærede landbrugsminister, 
fordi han har imødekommet denne anmod- 
ning. Vi ser sådan på det, at der i de senere 
år er sket så mange ting både produktions- 
mæssigt og med hensyn til bygningernes 
udformning inden for landbruget, at det 
slet ikke er sikkert, at vi ved oprettelse af 
statshusmandsbrug bærer os rigtigt ad med 
hensyn til bygningernes udformning og 
brugenes produktions- og driftsformer i det 
hele taget. Derfor takker jeg som sagt på 
mit partis vegne landbrugsministeren, fordi 
han er gået med til at få disse spørgsmål 
undersøgt. 

I øvrigt skal jeg anbefale ændringsfor- 
slaget og lovforslaget til vedtagelse. 

Tesdorpf: Da mit partis ordfører ikke kan 
være til stede i dag, skal jeg på det konser- 
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[Tesdorpf.] 
vative folkepartis vegne anbefale at stemme 
for det stillede ændringsforslag, hvorigennem 
der vil ske en stadfæstelse af gældende 
praksis. 

Vi i det konservative folkeparti er glade 
for den del af betænkningen, som omhandler 
den enighed, der er opnået med den højt- 
ærede landbrugsminister om at nedsætte en 
kommission til at undersøge nogle af de 
ting, som også mit partis ordfører, det ærede 
medlem hr. Fibiger, under lovforslagets 
første behandling fremhævede det som 
ønskeligt at få undersøgt. Jeg kan ikke 
sige andet, end at vi er glade for, at den 
højtærede landbrugsminister har efterkom- 
met den fremsatte opfordring, og at der i 
betænkningen er givet udtryk for, at en 
sådan kommission vil blive nedsat. 

Jeg skal ikke her komme nærmere ind på 
grundene til, at det er ønskeligt at få denne 
kommission nedsat, og heller ikke på, hvad 
vi håber der vil være mulighed for at under- 
søge, men blot udtrykke mit håb om, at den 
højtærede landbrugsminister hurtigst mu- 
ligt tager initiativet til nedsættelse af kom- 
missionen, således at det, der kommer ud 
af kommissionens arbejde, forhåbentlig 
snart kan få en gavnlig virkning. 

Jeg skal med disse ord blot anbefale 
ændringsforslaget og lovforslaget. 

Aage Fogh: På mit partis vegne skal jeg 
anbefale at stemme for den af landbrugs- 
ministeren foreslåede ændring og for lov- 
forslaget. 

Fuglsang: På kommunisternes vegne kan 
jeg anbefale at stemme for det ændrings- 
forslag, som er tiltrådt af udvalget. Jeg ud- 
taler tilfredshed med det tilsagn, landbrugs- 
ministeren har givet om nedsættelsen af en 
kommission på det grundlag, som er nævnt 
i betænkningen. 

Landbrugsministeren (Smørum): Jeg er i 
den lykkelige situation at jeg kan takke 
samtlige ærede ordførere for ubetinget til- 

slutning til såvel lovforslaget som det æn- 
dringsforslag, jeg har stillet. Jeg er helt ind- 
forstået med, at de spørgsmål, som vi 
periferisk har drøftet i udvalget, men som 
trænger til en grundig sagkyndig behand- 
ling, snarest bliver forelagt en kommission, 
så at vi kan tage disse problemer op til 
efteråret i det næste folketingsår. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-4, ændringsforslaget 
om indsættelse af en ny paragraf og §§ 5 og 6 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredje behandling 

vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Lovforslaget går nu til for- 
nyet behandling i udvalget. 

Derpå foretoges: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændringer i lov om byggeri med offentlig 
støtte [af boligministeren]. 

(Første behandling findes i tidenden sp. 
3624, udvalgets betænkning i tillæg B. sp. 
443). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst, ændringsforslagene 
og spørgsmålet om lovforslagets overgang 
til tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

Udvalgets ordfører (Carl P. Jensen): 
Inden jeg omtaler de stillede ændringsfor- 
slag, der er stillet af udvalget og tiltrådt af 
den højtærede boligminister, skal jeg oplyse, 
at udvalget har holdt 4 møder og haft sam- 
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